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December 11, 2015
MR. MCDANIEL:  This is Keith McDaniel and today is December 11, 2015 and I am at the home of Buell Hall in the Claxton community of Anderson County and Mr. Hall, thank you for taking time to talk with us.
MR. HALL:  Thank you for coming, letting me talk with you.

MR. MCDANIEL:  Sure. Let's start out with, let's start out with, from the beginning: Why don't you tell me where you were born and raise, something about your family.

MR. HALL:  I was born on Monroe Street, Sweetwater, Tennessee, Monroe County, Tennessee, March 22, 1937.

MR. MCDANIEL:  Is that right? What did your ... what did your father do?

MR. HALL:  Many things. He got married, he and my mother got married during the Depression ...

MR. MCDANIEL:  Uh-huh.

MR. HALL:  ... and my sister and I were looking back on it one time and I said, you know, I guess we were, I guess Dad was pretty good, pretty lucky or pretty good at finding work because I don't remember ever hearing him say he was out of work very long, even in the worst of times.

MR. MCDANIEL:  Yeah, yeah ... 

MR. HALL:  But we lived in Sweetwater, we lived in Roane County, we lived in Monroe County, we lived in Chattanooga area all when I was, before my sister was born.

MR. MCDANIEL:  Is that right?
MR. HALL:  Yeah. She was born in, about four, she's about four years older than I am... younger than I am and she ...

MR. MCDANIEL:  Now, did your father, did he... Was, did he have a trade? I mean, was he trained in a trade or did he just do different things?
MR. HALL:  My father, a lot of his experience came from Scott Cheese Company in Sweetwater, Tennessee. A lot of people don't ... they hear today about the cheese company at Monroe County. Scott Cheese Company was in Oak Ridge area, in Sweetwater for years and he was, he did things like run the cheese factories.

MR. MCDANIEL:  Oh, is that right?
MR. HALL:  He ran one. I remember my fifth birthday was in Pikeville, Tennessee, and he, and the reason was, he was running the cheese factory in Pikeville.

MR. MCDANIEL:  Is that right?
MR. HALL:  So he had a lot of experience, of course, in the cheese manufacturing business. In those days, you learned to do everything.

MR. MCDANIEL:  Yeah.

MR. HALL:  He was a primarily a truck driver. He delivered product for them ... 

MR. MCDANIEL:  Sure.
MR. HALL:  But anyway, just prior to his, what led to work in Oak Ridge was he got a draft notice.

MR. MCDANIEL:  Ok.
MR. HALL:  And prepared, he went in and took his physical, got a, passed the physical and got notified to report on such and such a day ...

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  So his franchise at a Shell station in Sweetwater ...

MR. MCDANIEL:  What franchise was it? Was it ... ?
MR. HALL:  The Shell station, the Shell station in Sweetwater. He had a franchise agreement with Shell, either one of their larger distributors or something.

MR. MCDANIEL:  Right, right.
MR. HALL:  And so, he didn't have a job and he did not get drafted. He got notified three days before his draft date that he would not be, that the law had changed and he was too old to go.

MR. MCDANIEL:  Is that right? So how old was he at that point? Do you remember?
MR. HALL:  He was in his 30s but I don't know ...

MR. MCDANIEL:  Yeah. 

MR. HALL:  ... really how old. I don't remember.

MR. MCDANIEL:  Right. Right.
MR. HALL:  We moved to, well, he told me, he says, I got to the point, he went back to work for Scott, working for him because he had pretty solid relationship he had there ...

MR. MCDANIEL:  Sure, sure ... 

MR. HALL:  Anyway.

MR. MCDANIEL:  So, he had given up, he was ready to go into the service. He got ready ...

MR. HALL:  Cut all ties, got rid of everything ...

MR. MCDANIEL:  And then they said, "Oops, no, we don't need you."
MR. HALL:  Right.
MR. MCDANIEL:  Oh, my.
MR. HALL:  So, next thing was ...

MR. MCDANIEL:  What years was that? Do you remember?
MR. HALL:  No, I can't tell you exactly. 

MR. MCDANIEL:  Ok.
MR. HALL:  I know that he told me that when he started looking for a more, a higher paying job than working with the cheese company ...

MR. MCDANIEL:  Yeah.
MR. HALL:  ... he said, I found out I had two options. One of was to work on the Watts Bar Dam.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  I guess it was the dam ... Or work on building K-25.

MR. MCDANIEL:  Oh, ok.
MR. HALL:  And he said, “I ended up opting to go with building K-25.” And he went to work for Midwest Piping.

MR. MCDANIEL:  So that must have been around 1945 or so.
MR. HALL:  Well, when did they start building ... ?

MR. MCDANIEL:  They started building it in, I think, late '43 but they continued it, it wasn't finished when the war was, when the war ended. I mean, they still, they still had some time.

MR. HALL:  He went with them shortly after he failed to be drafted.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  And stayed with them until the plant was finished and then switched over to the operating company as the maintenance person.

MR. MCDANIEL:  Oh, is that right? So ... So you had, what, a sister?
MR. HALL:  I had one sister.

MR. MCDANIEL:  One sister.
MR. HALL:  And she was born in ... '37... '38 ... '40 ... '41, I guess it was.

MR. MCDANIEL:  Forty-one, so when he came up to work on K-25, did the family come as well?

MR. HALL:  He didn't come. He commuted.

MR. MCDANIEL:  Oh, he commuted from Sweetwater?
MR. HALL:  Yeah. Commuting was ... standard from Athens in.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  So he had people at Athens that drove from Athens to Sweetwater. They then got a bigger carpool in Sweetwater and they drove to K-25 operations every day for a 10 hour day, six days a week, most of the time.

MR. MCDANIEL:  Sure, sure, my goodness.
MR. HALL:  And we were trying to get a home, a house in Oak Ridge, they said, “You live in the commute zone.”
MR. MCDANIEL:  Is that right?
MR. HALL:  “We don't have houses for people in commute zone. We don't have enough houses for the people we got in Oak Ridge.” (laughter)

MR. MCDANIEL:  Right, right, right. 

MR. HALL:  So ... 

MR. MCDANIEL:  So, how long did he commute to K-25? How many years?
MR. HALL:  We moved to Oak Ridge in July of 1947.

MR. MCDANIEL:  Ok, so he was probably there, he probably commuted two or three years, something like that.
MR. HALL:  Two or three, maybe four.

MR. MCDANIEL:  Yeah. Sure, sure ... So, once the, as you said, once the plant was built, he moved over to the maintenance operations, is that correct?
MR. HALL:  Yeah.

MR. MCDANIEL:  Ok. And, so you all moved to Oak Ridge in 1947. Where did you move to?

MR. HALL:  118 Orchard Circle.

MR. MCDANIEL:  118 Orchard Circle. Ok. Was that one of the original houses?

MR. HALL:  Two bedroom flattop.

MR. MCDANIEL:  Two bedroom.
MR. HALL:  Just almost identical to the one at the, on display at the museum

MR. MCDANIEL:  Oh, at the museum. I see. That's a tiny little house, wasn't it?

MR. HALL:  It was. It was interesting. When we were, we came and we usually attended at least one day of the Secret City program.

MR. MCDANIEL:  Right, right.
MR. HALL:  And one year we were in there when they first moved the house in, we went in to see it. We were in there looking around and here come somebody, oh, I guess their early 20s.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  He was going around ... looking at all the walls, the way the wires came in, he finally stopped and he said, well, where did the TV come in? (laughter) Everybody in there that was older than him started laughing.

MR. MCDANIEL:  Sure, sure, I'm sure.
MR. HALL:  I was working for Wender's Furniture Company when probably a lot of the first TVs in Oak Ridge were sold and delivered and hooked up.

MR. MCDANIEL:  Right. Sure.
MR. HALL:  And that antenna that was on that house, we didn't sell any down in the valley in Oak Ridge we sold all of them up on the ridge top.

MR. MCDANIEL:  Sure, sure, sure ...
MR. HALL:  So they were all pointing at, their antennas pointed to Atlanta.

MR. MCDANIEL:  So you ... so you were 10 when you came to Oak Ridge?
MR. HALL:  Yes, I was 10 years old.

MR. MCDANIEL:  Ten.
MR. HALL:  I started the fifth grade in Oak Ridge.

MR. MCDANIEL:  Where did you go to school?
MR. HALL:  Cedar Hill.

MR. MCDANIEL:  Cedar Hill.
MR. HALL:  Yeah.

MR. MCDANIEL:  So... 

MR. HALL:  Went to ... right up above Cedar Hill where the water tanks and all are.

MR. MCDANIEL:  Right. Sure. Yeah, so you probably walked to school, didn't you?
MR. HALL:  Yes.

MR. MCDANIEL:  It wasn't very far.

MR. HALL:  No, it was boardwalks. 

MR. MCDANIEL:  Yeah.
MR. HALL:  It was steetwalks and boardwalks all the while they were here.

MR. MCDANIEL:  Sure, sure. And then you went to Jefferson, I would assume.

MR. HALL:  Well, we went to Thelma Road.

MR. MCDANIEL:  Where?
MR. HALL:  Thelma Road off East Tennessee Avenue.

MR. MCDANIEL:  Ok. And what was ... ? I mean ...
MR. HALL:  They sold the flattop off the circle.

MR. MCDANIEL:  Oh, I see.
MR. HALL:  So we moved into an A house on Thelma Road.

MR. MCDANIEL:  So where did you go to junior high?
MR. HALL:  Jefferson Junior High.

MR. MCDANIEL:  You went to Jefferson and it was still, was it still up on the hill?
MR. HALL:  No.

MR. MCDANIEL:  Ok.
MR. HALL:  No, I started seventh grade, I was started in junior high in seventh grade at Jefferson, at Robertsville now.

MR. MCDANIEL:  Where Robertsville is now. Right, right. I understand.

MR. HALL:  I was in the first class to go to a new high school ...

MR. MCDANIEL:  Oh, ok.
MR. HALL:  ... for four years.

MR. MCDANIEL:  Oh, were you.

MR. HALL:  Yeah. I graduated Oak Ridge High School in 1955.

MR. MCDANIEL:  Ok. So you were the first, the first group to go through for four years at Oak Ridge. What was Oak Ridge like in those days between when you were 10 and when you graduated high school? Tell me a little bit, what it was like to live in Oak Ridge.

MR. HALL:  Well, it was interesting. One of the first things that happened to me was I had to -- we lived at the edge of town in Sweetwater where we moved from, and we had a chicken lot and I raised and sold chickens and eggs and all that kind of stuff as a kid.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  But I had to sell, I had to sell it all when we moved to Oak Ridge and I didn't have anything then.

MR. MCDANIEL:  Sure. Sure.
MR. HALL:  So I guess I started mowing lawns and I got a Journal paper route.

MR. MCDANIEL:  Did you? That's when the Journal was the morning paper.

MR. HALL:  Morning paper. I delivered from the top of the hill at New York Avenue, at that time, it ended out on Outer Drive.

MR. MCDANIEL:  Sure.
MR. HALL:  Right above ... right below where North Circle was. And there was a walk that came down through that part of Orchard Circle, well it circled around to the shops run down that ...

MR. MCDANIEL:  Right, right.
MR. HALL:  And there's about 50 houses on Orchard Circle.

MR. MCDANIEL:  Oh, was there? Ok.
MR. HALL:  So there was always kids to associate with.

MR. MCDANIEL:  Sure, sure.

MR. HALL:  And back when we moved to Thelma Road, when they sold the flattops up there, one of our neighbors from up there moved into the house right across the street from us.

MR. MCDANIEL:  Oh, really? Ok.
MR. HALL:  And two or three others moved to similar. 

MR. MCDANIEL:  Sure. So kind of like the whole neighborhood moved a little bit, or some of it did.

MR. HALL:  Yeah. Anyway, so ... moving from Sweetwater was a change, of course.

MR. MCDANIEL:  Sure. Because you were kind of a farm boy in Sweetwater a little bit, weren't you?

MR. HALL:  Well, my ... I had my grandparents around. I remember going to them. My Grandmother Hall lives at the road you take off exit 62 on 75, 75 and go toward Kingston?

MR. MCDANIEL:  Sure.
MR. HALL:  It ran ... went down through Paint Rock and you went over to Kingston.

MR. MCDANIEL:  Right, right.
MR. HALL:  Highway 58.

MR. MCDANIEL:  Sure. Exactly.
MR. HALL:  And my grand ... both of my grandparents at that time when I was real young, lived in that area where they lived which was, oh, can't remember it. I want to say, Paint Rock. Paint Rock was where my mother went to school down... Cedar Fork.

MR. MCDANIEL:  Cedar Fork
MR. HALL:  Cedar Fork in Roane County.

MR. MCDANIEL:  72. That's 72 area near Paint Rock.

MR. HALL:  72 area, yeah. Paint Rock is Hwy. 72 which is the exit 72 off of I-75.

MR. MCDANIEL:  And that ends up in, that ends up in Lenoir City there, at Eaton's Crossroads, there, doesn't it?
MR. HALL:  No.

MR. MCDANIEL:  Is that 72 or is that 70?
MR. HALL:  72. 

MR. MCDANIEL:  That's right.
MR. HALL:  72 ends up, is exit, is the ...

MR. MCDANIEL:  Loudon. Down there ...
MR. HALL:  Loudon exit.

MR. MCDANIEL:  Loudon exit. That's right, that's right. Yeah.

MR. HALL:  I've got a, my remaining aunt lives right near that ... that exit.

MR. MCDANIEL:  Right, right.

MR. HALL:  So ... Anyway.

MR. MCDANIEL:  So you were in Oak Ridge and you were a young person and you got ...

MR. HALL:  First thing I did was, I guess I was an entrepreneur.

MR. MCDANIEL:  Ok.
MR. HALL:  I lived with my grandparents. My Granddaddy Denton and Grandmother Denton were both alive. My Grandmother Hall was alive. I never knew my Granddaddy Hall even though I was named, I was given names that started with a C and a B because he went by C.B. Hall.

MR. MCDANIEL:  Oh, is that right? Ok.
MR. HALL:  Was interesting. My mother was going to name me Charles Junior. My dad said, no, we got a way too many already. No need to do that.

MR. MCDANIEL:  My goodness.
MR. HALL:  So they named me Clarence Buell so they could call me "C.B." after my granddaddy.

MR. MCDANIEL:  C.B.
MR. HALL:  Like most people's names, you get called what people call you, which name they want to use, so.

MR. MCDANIEL:  Exactly.
MR. HALL:  Anyway, but the first thing I found out in Oak Ridge was buses were fabulous. So, I had a little change.

MR. MCDANIEL:  Yeah.
MR. HALL:  So I figured I'd learn my way around this town so I, once a day for a few weeks, after, I don't know how long, I'd lived there quite a while, I remember two or three months, I started once a day going and taking a, getting me a bus ticket and a transfer.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  Going to Central Terminal down on the Turnpike.

MR. MCDANIEL:  Sure.
MR. HALL:  Picking a ride to way out, went as far out as I could go, giving that bus driver when he reached the end of his line, my transfer, transfer to go back.

MR. MCDANIEL:  Sure.
MR. HALL:  Ride back. So, for 12 and a half cents, I could, I could learn my way around the whole route.

MR. MCDANIEL:  Oh, yeah.
MR. HALL:  Every one of the bus runs in Oak Ridge until I had developed a mindset of where everything was and where things were and what the city looked like.

MR. MCDANIEL:  Sure.
MR. HALL:  I rode the bus once a day every once, three or four times a week.

MR. MCDANIEL:  Yeah, yeah.
MR. HALL:  Just on a learning tour.

MR. MCDANIEL:  Right, right. Just to kind of figure out where everything was.

MR. HALL:  I could do two a week for a quarter.

MR. MCDANIEL:  Oh, yeah, exactly.
MR. HALL:  So it was good and I learned my way around.

MR. MCDANIEL:  Yeah.
MR. HALL:  Met a lot of people.

MR. MCDANIEL:  Right, right.
MR. HALL:  Of course, I made friends with a lot of folks. I mean, like I said, Orchard Circle was ...

MR. MCDANIEL:  It was... I mean, it's kind of ... it's kind of out of the way but it's located to a lot of stuff. I mean, it's just right off Outer Drive there, just above Outer Drive.

MR. HALL:  Right, right.

MR. MCDANIEL:  But is not so far away from, like, Jackson Square, places like Town Site ...

MR. HALL:  We had boardwalks all the way from, most of the way ...

MR. MCDANIEL:  Sure, sure ...   

MR. HALL:  ... from there to Town Site.

MR. MCDANIEL:  Yeah, yeah that's true. That's true.
MR. HALL:  Where there's two or three boardwalks spread out of town, out of the Chapel on the Hill area ...

MR. MCDANIEL:  Right, right, right.
MR. HALL:  ... and went up through those woods in different spots.

MR. MCDANIEL:  Sure, exactly. And going through the woods is kind of like going the way the crow flies, it's, you don't even have to follow the roads you can just cut through the woods area. 

MR. HALL:  Right.
MR. MCDANIEL:  So ... Well, what do you remember about Town Site when you were ...?

MR. HALL:  Well, that's where the movie theaters were, three of them.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  There was a drug store where Big Ed's is now.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  That's where the high school kids hung out in the afternoons.

MR. MCDANIEL:  Right, right ...
MR. HALL:  So. It was easy to get to.

MR. MCDANIEL:  Yeah, sure.
MR. HALL:  Again, it was easier to get on a bus and go like I always, my parents let me. They didn't worry about me if I stayed inside the City of Oak Ridge, they didn't ... 

MR. MCDANIEL:  They didn't worry.
MR. HALL:  Didn't worry. Nobody worried. Nobody took the keys out of their cars.

MR. MCDANIEL:  Oh, is that right?
MR. HALL:  No.

MR. MCDANIEL:  Right. Now, so ... So you were 12 when they opened the gates to the city or thereabouts.

MR. HALL:  I didn't get my badge. I missed it by a week.

MR. MCDANIEL:  Did you really?
MR. HALL:  They opened the gates a week before I turned 12.

MR. MCDANIEL:  So your birthday's what, in April?
MR. HALL:  March 22.

MR. MCDANIEL:  March 22. Yep, that's right. You didn't get your badge. Do you remember that? Did you go to any of those events?

MR. HALL:  Oh, yes. I went to all of them or most of them.

MR. MCDANIEL:  Did you? Remember the parade?

MR. HALL:  Yeah.

MR. MCDANIEL:  Yeah, yeah ...

MR. HALL:  Yeah, by then, I had lot of interface with a lot of people in Oak Ridge.

MR. MCDANIEL:  Sure.
MR. HALL:  Of course, with that many kids in an area the size of, or even Thelma after we moved to Thelma Road…
MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  Bigger houses and bigger lawns, but they weren't that much bigger.

MR. MCDANIEL:  Right, right.
MR. HALL:  And where we lived on Thelma Road, you could walk down to where it hit, Thelma Road intersected East Tennessee Avenue as you'd walk down Thelma Road going toward the north, you look to the right you could see the whole layout of the front of the school.

MR. MCDANIEL:  Right, right.
MR. HALL:  Elm Grove.

MR. MCDANIEL:  Sure, sure, exactly.
MR. HALL:  So. I was already beyond that point when we moved there. I was in seventh grade.

MR. MCDANIEL:  Right, right.
MR. HALL:  And, but I did all right in school. I could've done a lot better if I'd a had a little more heavier handed guidance.
MR. MCDANIEL:  Sure.
MR. HALL:  I did enough to where it didn't bother them that I wasn't doing more.
MR. MCDANIEL:  Right, right, right. Now, did your mother stay at home or did she work or ... ?
MR. HALL:  She stayed at home until, well, I guess having a boy-girl situation living in a two-bedroom house.

MR. MCDANIEL:  Yep.

MR. HALL:  My dad applied for a bigger house.

MR. MCDANIEL:  Yeah.
MR. HALL:  So, in 1955, I guess, yeah, 1955, fall of '55, I started to UT.

MR. MCDANIEL:  Right, right, you graduated, because you graduated high school in '55.

MR. HALL:  Yeah. And I called home and told them I was coming in for the weekend and they said, we don't even have a road any more. So we moved to East -- 453 East Drive.

MR. MCDANIEL:  Is that right?
MR. HALL:  Right up where California and East Drive and Outer Drive all came together.

MR. MCDANIEL:  Yeah, sure, sure. Right there. Ok.
MR. HALL:  I moved again ... 

MR. MCDANIEL:  So ... so, you went to UT, started there in '55.
MR. HALL:  Yeah. Studied forestry.

MR. MCDANIEL:  Oh, did you? Did, did you ... So you lived at UT? Did you live on campus there?

MR. HALL:  Yeah. I joined the fraternity and I was pretty active in First Baptist Church at this time.

MR. MCDANIEL:  Is that right?
MR. HALL:  Couple of my sponsors from the fraternity were upstanding members of the church.

MR. MCDANIEL:  Right, right.

MR. HALL:  And I picked the fraternity with the Christian background, so.

MR. MCDANIEL:  Right, right, exactly. Exactly.

MR. HALL:  Everybody talking about the Greek. I said, only thing Greek about my fraternity is some of the letters. (laughter)

MR. MCDANIEL:  Right, exactly. So, did you finish UT? Did you get a degree?

MR. HALL:  No, I didn't.

MR. MCDANIEL:  Well, tell me about that. Tell me what happened.
MR. HALL:  As I grew up, I turned 16, I got my driver’s license on Wednesday. I had gotten a job with Wender's Furniture Company in Oak Ridge.

MR. MCDANIEL:  Ok, so you were still in high school.

MR. HALL:  At 16 and ...

MR. MCDANIEL:  Yeah.
MR. HALL:  On Monday following that day I got, that Wednesday I got my driver’s license, I started delivering furniture for Wender's Furniture Store.

MR. MCDANIEL:  Now, what was the name of the company?
MR. HALL:  Wender's. W-E-N-D-E-R apostrophe S.

MR. MCDANIEL:  Wender's. And they were down on Town Site, weren't they?
MR. HALL:  Yeah, they were. John Wender owned that big building where the paper was located, right next to it.

MR. MCDANIEL:  Right, right. Because I think I remember seeing some old film footage of a neon sign that said, Wender's Furniture Company.
MR. HALL:  Yeah.

MR. MCDANIEL:  So.
MR. HALL:  I did their furniture delivery mostly but then again, John used students. That's where I got to know Lloyd Stokes.

MR. MCDANIEL:  Oh, is that right? Ok.
MR. HALL:  We both worked for Wender's. He and his brothers all worked for Wender's so I got acquainted with them there. With a whole bunch of boys. In fact, years later, I was back, moved back to this area ... but we'll get back to that later.

MR. MCDANIEL:  Ok, we'll get to that later.
MR. HALL:  Later, in just a second, I was trying, working my way up to getting out of ... getting out of Oak Ridge.  

MR. MCDANIEL:  That's fine. That's fine.

MR. HALL:  Anyway. So I started delivering furniture, going to school ...

MR. MCDANIEL:  Yeah.
MR. HALL:  I did that and then I worked Wender's a couple of summers, I guess it was or one summer, full summer.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  And I went from furniture to menswear.

MR. MCDANIEL:  Ok.
MR. HALL:  And one of John's nephews was managing the men’s store so I had the opportunity to work and John's son, he left here and went to Colorado to school. When he came back he was the first heart specialist in Knoxville to open a group.

MR. MCDANIEL:  Oh, is that right?
MR. HALL:  Yeah. So he'd moved back.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  And John was still, John was still, when I came back to Oak Ridge, he was still running that store and I went in there one night and I guess they got a lot of experience in a whiskey store ...

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:   ... because John was always, when I walked in with him, John would always take him around and go to the cash register and give him a dime or quarter or something.

MR. MCDANIEL:  Sure. Right.
MR. HALL:  I was in there one night, working in there one night, John was there by himself, I said, “What are you doing working?” He said, “Well, I have a problem.” And John put these people in business and he shared the profits with 'em. He furnished the product. He furnished the building and he furnished the heat and all that.

MR. MCDANIEL:  Yeah.
MR. HALL:  He hired a manager to hire people and then he shared with them the profit.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  And paid pretty good money because he paid, at the time I went to work for him, the going rate in Oak Ridge was about 40 cents an hour for high school students.

MR. MCDANIEL:  Was it?
MR. HALL:  I went to work for 50 cents an hour.

MR. MCDANIEL:  Is that right? Ok.
MR. HALL:  And all the kids or boys that were working for John were making 50 and sometime later they raised it to 60. So, anyway, like I said, Lloyd and his brothers and a bunch of people who had any connection to work after hours or do more than just handle, maybe, a cash register or something.

MR. MCDANIEL:  Sure.
MR. HALL:  Because he brought us in the paint. We didn't do any heavy, we didn't use any heavy, you know, big saws or anything like that.

MR. MCDANIEL:  Right, right.

MR. HALL:  We painted. A lot of work. I'd go in ... When I first started working there, working for the furniture then I, course the furniture store would close at like five or six.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  And then I might have probably worked -- grab a hamburger at the place there next door.

MR. MCDANIEL:  Sure.
MR. HALL:  And worked 'til nine o'clock or so or 10 o'clock, maybe sometimes, painting.

MR. MCDANIEL:  Painting.
MR. HALL:  Yeah.

MR. MCDANIEL:  What would you paint?
MR. HALL:  The building. He subdivided, he broke it into different stores.

MR. MCDANIEL:  Oh, I see. I see.

MR. HALL:  Had a men’s shop, had a women’s shop on the corner where he basically put the booze there.

MR. MCDANIEL:  Yeah, right.
MR. HALL:  But anyway, we walked in there, Doug walked in, John was there by himself. I said, “Why are you here working by yourself? I thought you had people working for you.” He said, “Would you believe that guy walked off and left me with $25,000 worth of booze?”
MR. MCDANIEL:  Is that right? (laughter) Oh, man.
MR. HALL:  He said, I got no choice. I got to work 'til I find somebody to take it over.

MR. MCDANIEL:  Exactly, to take it over. My goodness.

MR. HALL:  So ...

MR. MCDANIEL:  So you ... So let's get back to you were in college and you said you didn't finish.

MR. HALL:  No, I started in forestry and I went '55, fall of '55, '56.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  Spring of '56, winter of '56.

MR. MCDANIEL:  Sure.
MR. HALL:  Anyway, summer of '56, I worked as a student employee with Union Carbide.

MR. MCDANIEL:  Oh, ok.
MR. HALL:  Worked in ...

MR. MCDANIEL:  Where'd you work?
MR. HALL:  Worked in re-tubing.

MR. MCDANIEL:  At K-25?
MR. HALL:  Yeah.

MR. MCDANIEL:  Ok.
MR. HALL:  Converter maintenance.

MR. MCDANIEL:  Right, right.
MR. HALL:  Enjoyed that. Got a pretty good education.

MR. MCDANIEL:  Sure.
MR. HALL:  But one of the first things that happened to me, got out on the converter floor -- the re-tubing was back in a area. I didn't get back in there very much.

MR. MCDANIEL:  Right, right.
MR. HALL:  But anyway, I started and then, course, they had walkways lined off. You were supposed to stay on the, between the two lines that defined the walkway.

MR. MCDANIEL:  Sure, exactly.
MR. HALL:  And I wasn't paying much attention one day and started down one of those walkways, somebody picked me up by my belt behind said, “Hey, boy, don't step in that yellow stuff.” (laughter)

MR. MCDANIEL:  Is that right?
MR. HALL:  I hadn't even seen it. (laughter)

MR. MCDANIEL:  Oh, my.
MR. HALL:  I learned to look for it right quick. I didn't step in it. He stopped me before I got there.

MR. MCDANIEL:  Right, right, right ...
MR. HALL:  So, anyway, that was a good experience. Lot of my friends were working. 

MR. MCDANIEL:  And that was the summer of '56.
MR. HALL:  Yeah.

MR. MCDANIEL:  Ok.
MR. HALL:  So anyway, I went back to school in the fall of '56 and come winter quarter of '56, I couldn't get enough classes to be a full time student. So I talked to my parents and I said, “I believe I'll go down to Grandma Hall's, she got all that pine forest, you know, on her property and a lot of it's got bad stuff that needs to be trimmed out. See if she'll work a deal with me.”
MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  So, she agreed to it. And I had a second cousin and just been discharged from the Air Force. He got a four year tour of the Air Force.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  So he and I started cutting pulp wood.

MR. MCDANIEL:  Is that right?
MR. HALL:  One of the coldest winters that's ever been here. (laughter) The trees were frozen the whole way through.

MR. MCDANIEL:  Were they really?
MR. HALL:  So, I bought a chain saw and we went down and started cutting that come time to -- well, we finished, we finished what we, and I’d agreed to do for my grandmother.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  And so, Bill, my cousin, said, “You know, we got to, we got some cousins that are working on the missile range. They live in Orlando and they've got room for us for a few weeks.”
MR. MCDANIEL:  Ok.
MR. HALL:  You want to drive, you want to go down there and see if we can find a job? I talked to my parents about it and they said, you know, if that's what y'all want to do.

MR. MCDANIEL:  Sure.
MR. HALL:  Course, Bill was fired up. He'd been around long enough to be at least the beginning of being an adult. (laughter)

MR. MCDANIEL:  Right, right. You were probably, what, 19? 20?
MR. HALL:  Twenty. I turned 21 in Florida after I left.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  So anyway, we… (coughs) Excuse me. He said, yeah, I told him we'll do that. So he called him and then we went down there and I think we used one of their cars for a while.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  When we had to commute to Orlando all the way over to Patrick Air Force Base where you had to go apply for a job.

MR. MCDANIEL:  Right, right.
MR. HALL:  And I didn't have any trouble getting a job.

MR. MCDANIEL:  Probably because you'd worked at K-25.

MR. HALL:  Probably because, well, I had a clearance.

MR. MCDANIEL:  Yeah. Yeah, exactly.
MR. HALL:  And I had, course, Bill had a clearance, too. 

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  He was a courier for the Air Force, so, he's… (laughter)

MR. MCDANIEL:  Right, right, right ...
MR. HALL:  He probably had a higher clearance than I did.

MR. MCDANIEL:  Higher clearance than you did.
MR. HALL:  But anyway, we ...

MR. MCDANIEL:  So you got jobs.
MR. HALL:  Got jobs. I went to work in fab shop for RCA. He went to work for security since he was a, what, first sergeant security ...

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  ... when discharged. So he was working down on the missile range and I was sharing apartments with people, other single men around that was working there.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  Because places to live was hard to find. 

MR. MCDANIEL:  I'm sure.

MR. HALL:  There were families, you know these great big, what, 16 foot culverts, whatever they are, that you can drive a car through.

MR. MCDANIEL:  Sure.
MR. HALL:  There were people that were working on the roads around Cocoa Beach and there were people driving their cars into the end of one of those then blocking the end and blocking off the other end and living in them. 

MR. MCDANIEL:  Is that right?
MR. HALL:  Finding a place to live was not ...

MR. MCDANIEL:  Finding a place to live was tough.
MR. HALL:  Anyway, so ...

MR. MCDANIEL:  So, how long were you there? How long did you stay down there?
MR. HALL:  I went to work for in ... I went through a, they hired a group in and we went through basic training to work to their specs.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  And their inspectors taught the course so I became a wireman pretty quick.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  And I worked there for ... I worked in that for about a year and I came through and they said, “We been looking at your history. Would you like to go to data reduction?”
MR. MCDANIEL:  Go to what?
MR. HALL:  Data reduction.

MR. MCDANIEL:  Oh, data reduction, ok.
MR. HALL:  So I said, yeah, I guess so, why don't you tell me a little bit more about it?

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  Course, it turned out, found out that the guy doing interviewing was from Knoxville.

MR. MCDANIEL:  Is that right?
MR. HALL:  Actually, he was from Morgan County. I think he was with the work group down there, but he was from up here, East Tennessee area.

MR. MCDANIEL:  Sure.
MR. HALL:  So I got hired into that right away. Bill got a job about three weeks later and went down on the range. I buddied up with an older guy that had moved there, sold a business out in Nebraska or somewhere, but he was working, he was a full grade technician, so. Lived with him. Shared a complex with him for ...

MR. MCDANIEL:  How long were you there? How long were you in Florida?
MR. HALL:  First place I stayed only had the place rented in Eau Gallie. And then, I met some guys, worked with some guys had a whole house in Melbourne.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  We decided to let that apartment go and I moved in with them. Moved down to Melbourne.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  Eau Gallie is now Melbourne, too. Melbourne brought out or took over all of Eau Gallie.

MR. MCDANIEL:  Is that right?
MR. HALL:  I bring it up because Eau Gallie is the older part of the older town now.

MR. MCDANIEL:  Older town.

MR. HALL:  Of course, Melbourne's the very much bigger town.

MR. MCDANIEL:  So when did you come back to Oak Ridge? Let's get you back to Oak Ridge.

MR. HALL:  I was ... I was in data reduction for quite a while and they had an opening, they had a place, they were hiring for a job I could qualify for a venture. I had changed bosses and, by the way, my next boss was from here, too. (laughter)

MR. MCDANIEL:  Oh, was he?
MR. HALL:  But anyways, he called me in and he says, that job that you think you're going to, you would like to have, you're not going to get.

MR. MCDANIEL:  Ok.
MR. HALL:  They changed qualifications to a BS degree.

MR. MCDANIEL:  Oh, is that right? Ok.
MR. HALL:  He says, “My suggestion to you is that you go back to Tennessee and get your degree.” 

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  I said, Ok, I'll start working on that. So I started saving up money and in summer of '57, yeah, '57, no ...

MR. MCDANIEL:  No, it'd been later than that.

MR. HALL:  Sixty. Summer of ... no. The winter ... Sometime in 1960.

MR. MCDANIEL:  Ok.
MR. HALL:  1959 I came back.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  But I worked there two and a half years and took a leave of absence from RCA and went back to school and got a part time job selling shoes in Loveman's.

MR. MCDANIEL:  Did you?
MR. HALL:  And commuting from UT in electrical engineering so I had, I'm starting over.

MR. MCDANIEL:  Sure, exactly.
MR. HALL:  You didn't get much out of forestry that you could transfer to engineering.

MR. MCDANIEL:  Right, right, exactly.
MR. HALL:  Had a bunch of high tech classes in forestry and I said, why can't I substitute some of these high tech classes I've already got grades in? They said, well, the technology of growing trees and plants and animals, taking care of animals is not quite the same as electrical engineering. (laughter)

MR. MCDANIEL:  Electrical engineering. Exactly.
MR. HALL:  So ...

MR. MCDANIEL:  So you came back and you got your bachelors...
MR. HALL:  Came back and started in on my BS degree in electrical engineering.

MR. MCDANIEL:  Electrical engineering.
MR. HALL:  And just came back and enrolled in school with no problem.

MR. MCDANIEL:  How long did it take you to get that? When did you graduate?
MR. HALL:  I graduated in 1963. I started back in fall of '60, I think it was.

MR. MCDANIEL:  Right. So you came back and lived in Oak Ridge and commuted to Knoxville.
MR. HALL:  Yeah.

MR. MCDANIEL:  So you were a young adult in Oak Ridge now.
MR. HALL:  Yeah. I was living with my parents.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  I moved back in with them.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  Of course, I had my own car.

MR. MCDANIEL:  Sure.
MR. HALL:  I paid for it. I paid my own insurance and ...

MR. MCDANIEL:  Right, right.
MR. HALL:  My dad would co-sign loans for me to keep my cash flow going.

MR. MCDANIEL:  Sure, sure. Exactly.
MR. HALL:  Anyway, I started dating Mary Ruth in '59 or ...

MR. MCDANIEL:  Did you meet her here?
MR. HALL:  No. We used to, we used to double date.

MR. MCDANIEL:  Oh, really?
MR. HALL:  I dated her best friend in high school. (laughter)

MR. MCDANIEL:  Oh, ok. Right.
MR. HALL:  And then I hooked up with her after I came back.

MR. MCDANIEL:  Right, right.
MR. HALL:  We got married in December of '60.

MR. MCDANIEL:  Did you? Ok. All right.
MR. HALL:  It was '59 when I came back ...

MR. MCDANIEL:  Right, right.
MR. HALL:  ... so I was back here a year.

MR. MCDANIEL:  Yeah, yeah.
MR. HALL:  So, we got married and she was working at K-25 with John Arnt. You know, John? He was the managing, engineering manager for K-25 operations.

MR. MCDANIEL:  Ok.
MR. HALL:  Took care of all the process.

MR. MCDANIEL:  What was his last name?
MR. HALL:  Arnt. 

MR. MCDANIEL:  Arnt?
MR. HALL:  John Arnt.

MR. MCDANIEL:  Ok. Didn't know him.

MR. HALL:  Anyway.

MR. MCDANIEL:  So once you graduated and once you got your bachelor’s degree, what did you do then?
MR. HALL:  Well, I went through, well, a bit more than that happened. We, Mary Ruth and I got married so I was scheduled for graduation in August of 1963 and doctor had told Ruth, “You're one of these women's going to have a hard time getting pregnant.” She said, well, we'll talk about it. We'll start working on it, then, I guess.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  That was in May. In July, I guess it was, I got a termination notice from RCA.

MR. MCDANIEL:  Oh, did you?
MR. HALL:  I was supposed to go back to Florida to go to work.

MR. MCDANIEL:  Oh, I see.
MR. HALL:  And they were a subcontractor and they got their contract cut way back so I got cut off.

MR. MCDANIEL:  Oh, right, right.
MR. HALL:  So I started visiting my best friend who had a degree from UT already in engineering and was working in Huntsville. So I went down, we'd go down on breaks and started looking for work.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  So I graduated in August of '63. I had a degree in double E and I went to work for Brown Engineering.

MR. MCDANIEL:  In Huntsville?
MR. HALL:  In Huntsville.

MR. MCDANIEL:  Ok.
MR. HALL:  I didn't have any trouble getting in there either ...

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  ...because I had space background already.

MR. MCDANIEL:  Sure, sure.

MR. HALL:  So I went to work there and we moved to Huntsville. We bought us a trailer and moved to Huntsville because if you didn't have a trailer you didn't ...

MR. MCDANIEL:  You didn't have any place to live.

MR. HALL:  You didn't have any place to live.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  So, we did that and worked and then a larger company came along and bought out Brown Engineering and moved the division that I worked for, to a town in Tennessee, Middle Tennessee.

MR. MCDANIEL:  Oh, ok.
MR. HALL:  Lewisburg.

MR. MCDANIEL:  Lewisburg, ok.
MR. HALL:  You know where Lewisburg is? So I went, we moved to Lewisburg and everything's going pretty good except my dad started having health problems and I started worrying about that.

MR. MCDANIEL:  Sure, of course.
MR. HALL:  So, ended up coming back to work, coming back to work for a small company and that didn't work out so I went to work, applied at TVA and got hired. I was the second aerospace engineer hired by TVA.

MR. MCDANIEL:  Oh, is that right?
MR. HALL:  Or at least in the Engineering Department.

MR. MCDANIEL:  Yeah.
MR. HALL:  So. And the first engineer, aerospace engineer that went to work for TVA is the one that hired me. (laughter)

MR. MCDANIEL:  Oh, ok.
MR. HALL:  Anyway. So I worked with RCA for ...

MR. MCDANIEL:  TVA.
MR. HALL:  TVA I mean, for ... until 1982, I think it was.

MR. MCDANIEL:  Oh, ok. So you worked for them for a long... now, where did you ... ?

MR. HALL:  I worked 13 years for them.

MR. MCDANIEL:  Were you living here in Oak Ridge? I mean, were you living in Oak Ridge?

MR. HALL:  We bought this house ...

MR. MCDANIEL:  You bought this house.

MR. HALL:  ... in '73.

MR. MCDANIEL:  Oh, ok. So this area, you're in the ... 

MR. HALL:  Yeah, we moved back, we lived at 174 California Avenue. We bought a house inside Oak Ridge and then we decided it was too small, so we expanded out.

MR. MCDANIEL:  Sure.
MR. HALL:  But we liked, we were looking at a house, a guy doing realty work here and we kept driving down past Foust Carney seeing a for sale sign on this house.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  Mary Ruth says, I'd like to fix that house. So we didn't find anything in Oak Ridge that fit.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  And we liked a house on Early Drive, said that shouldn't be a problem, said, that's good. So we looked at it and we bought it.

MR. MCDANIEL:  Oh, ok. Well, there you go.
MR. HALL:  And we've been here ever since.

MR. MCDANIEL:  Been here ever since.
MR. HALL:  We moved here in February of 1973 and my advanced student's son was a months behind in the reading when, same reading program he was taking in Oak Ridge, when he came out here, he was quite a few months behind ...

MR. MCDANIEL:  Oh, is that right?
MR. HALL:  ... where they wanted him to be out here. So actually one of the teachers spent time with him.

MR. MCDANIEL:  Sure.
MR. HALL:  Mary Ruth volunteered her time. She quit work when I got a good job and Doug came and she quit work.

MR. MCDANIEL:  So you worked for TVA for 13 years.

MR. HALL:  For 13 years total.

MR. MCDANIEL:  And then what did you do?
MR. HALL:  I worked for Gilbert, 10 years for Gilbert-Caldwell, engineering manager.

MR. MCDANIEL:  Where were they? Here in Oak Ridge?
MR. HALL:  Yeah, they were already doing TVA work.

MR. MCDANIEL:  Oh, ok.
MR. HALL:  They hired me and they decided they were going to take me to Lewisburg and we were going to put together a team and open an I&C, Instrument and Controls, group down here.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  But we could never get any of those people to move down here. They was afraid, they were afraid the South was too mean for them I reckon.

MR. MCDANIEL:  Oh, is that right?
MR. HALL:  Not mean, but ...

MR. MCDANIEL:  Right. Right.
MR. HALL:  Too different for them.

MR. MCDANIEL:  Too different for them, right. So after ... So, you worked for that company and then where did you work or did you, were you close to ... ?
MR. HALL:  Well, I worked that company until they decided they didn't need my ...

MR. MCDANIEL:  Expertise.

MR. HALL:  Expertise anymore. (laughter)

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  Then I went to work for the small subcontractors on a need basis.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  I worked at K-25, I worked at X-10, I worked at Y-12.

MR. MCDANIEL:  Sure.
MR. HALL:  Working often at Y-12. I worked all around, of course I was familiar with a lot of things because of people I knew growing up here.

MR. MCDANIEL:  Sure. Sure, exactly.
MR. HALL:  So I worked, I worked in small products engineering groups for two or three different companies who actually worked for an operating contractor for Oak Ridge.

MR. MCDANIEL:  Oh, is that right? Well, so when did you retire? When did you just say, I'm done?

MR. HALL:  Gosh, I really don't remember it. It just sort of ...

MR. MCDANIEL:  It just kind of happened.
MR. HALL:  ... happened. Because I was, you know, I had ... I had all my savings accumulated with Gilbert.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  So I rolled all those all over into, that I knew about, I rolled over ... but Gilbert-Caldwell and Gilbert Engineering were two different companies.

MR. MCDANIEL:  Oh, I see. I see.

MR. HALL:  But I worked at both of them. 

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  Few years, just a couple of years ago, I got a notification from my insurance company that I had a pension I didn't know about.

MR. MCDANIEL:  Is that right? Well there you go.

MR. HALL:  Wasn't very big but it was still nice to have. (laughter)

MR. MCDANIEL:  I bet. I bet it was. So do you ever see now your old buddies from high school days in Oak Ridge?
MR. HALL:  Oh, yeah, some of them.

MR. MCDANIEL:  Do you? Ok.
MR. HALL:  Yeah, I've worked on, up until the last two or three reunions, I had worked on every one that they, except I missed the first one.

MR. MCDANIEL:  Yeah.
MR. HALL:  The Class of 1954, '55 and '56, until we reached the point where we're having our 50th reunion. When we had our reunion all three classes always went together at the reunion.

MR. MCDANIEL:  Right. Right.
MR. HALL:  And, of course, we also took the attitude, we won't send you an announcement because you're not in our classes.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  But if you're interested in coming, let somebody know and we'll send you an invitation.

MR. MCDANIEL:  Sure. Sure, exactly.
MR. HALL:  So. We all, we always had a large group.

MR. MCDANIEL:  Yeah, we, I just had my 40th high school reunion and it was just our class and we were all talking about, wouldn't it have been nice to have some of the people from, that were a year or two ahead of us and a year or two behind us, you know, to be there and visit. You know, because you kind of all went there together at the same time, so.

MR. HALL:  You met a guy from Oak Ridge named Bobby Clayton?

MR. MCDANIEL:  That name's familiar.
MR. HALL:  He played football for Oak Ridge and played football for Florida State.

MR. MCDANIEL:  No, no, I don't think so.

MR. HALL:  Anyway ...

MR. MCDANIEL:  What was his last name?
MR. HALL:  Clayton.

MR. MCDANIEL:  Uh-uh.
MR. HALL:  Anyway, he lived on East Tennessee Avenue.

MR. MCDANIEL:  Did he?
MR. HALL:  Grew up up there. I had a paper route there and he would sub for me.

MR. MCDANIEL:  Right, right.
MR. HALL:  So. And then he went to work in Huntsville, eventually, and I did, too.

MR. MCDANIEL:  Yeah.

MR. HALL:  We used to ride back and forth. We'd come to Oak Ridge to visit, we'd call him up and say, you want to go this weekend?

MR. MCDANIEL:  Right, sure, sure. Exactly. 

MR. HALL:  So.

MR. MCDANIEL:  Well, is there anything that I haven't asked you about or that you'd like to talk about?

MR. HALL:  Well, I might like to talk about my Hall family.

MR. MCDANIEL:  Yeah, talk a little bit about the Hall family.

MR. HALL:  Well, some years back my sister, who has a, I don't know if she's got a BA or a BS, but anyway, she had a history major with a English minor and then she went back to school to take the courses she had to have in order to teach.

MR. MCDANIEL:  Right, right.
MR. HALL:  And she started out teaching math and science and reading. 

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  So, she was, being a history major, got into genealogy. One day she walked in and said, you need to work with me on this and then she got me into it and she sort of disappeared for a while. (laughter)

MR. MCDANIEL:  Right, right ...
MR. HALL:  But anyway, for about 30 years there, I started trying to figure out who my Granddaddy Hall was. 

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  Had a picture of him in his uniform. First Tennessee Volunteer Cavalry. Everybody in the family, just about, had that picture of him in his uniform.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  Mostly most of his sons and grandsons or sons and daughters, go in their house and look on the mantle and there is that ...

MR. MCDANIEL:  There's that picture.

MR. HALL:  Nobody knew anything. So, was in the bookstore over in West Knoxville and Mary Ruth was buying some books for Christmas, give as Christmas gifts, and there's a bookstore over on North Peters Road, it was, I hadn't been there in years, but it used to be a bookstore for people who were interested in historical information.

MR. MCDANIEL:  Sure. Davis-Kidd, I think was the name of it.
MR. HALL:  Yeah. Anyway, we're going down the aisle looking, I go down that aisle of all the military stuff and Civil War and there's, "History of First Tennessee Volunteer Cavalry," and I picked that book up, went to the back, no William Hall. Or there was, but it was the wrong one.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  So I said, who else was ... he had a brother named, Alexander. Fact, turned out he had joined the Union Army. He and his brother had joined in Greeneville at the same time.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  And I bought the book and read it and found out, then I started, I got enough information to order information on him in the military files and in the other, you know, files.

MR. MCDANIEL:  So, what'd you find out about him?
MR. HALL:  Well, I found out that he was born in, well I found out enough about him to know he was born in 1843 in Madison County, North Carolina. And, by the way, my other side of my family's from Newport or that county in Tennessee, which borders on, partially on Madison County, so ...

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  Somebody, one of the first people, somebody early on in my digging through this history said, “Boy, you must have a rough family. You got family in two of the roughest counties ...”
MR. MCDANIEL:  We got about three more minutes.
MR. HALL:  Ok, anyway ...

MR. MCDANIEL:  So ...

MR. HALL:  Anyway, I found out that he'd joined the Tennessee Volunteer Cavalry. Also found out, starting at the reading, that 92 percent of East Tennesseans were Unionists. So all these people with their Stars and Bars on their pick-ups have got grandpas rolling over in their graves. (laughter)

MR. MCDANIEL:  Right, right, exactly, exactly.
MR. HALL:  So anyway, it turned out to be an interesting challenge and I went on and I found out, I knew I had his family, I knew, but I met a ... found out his ... I got my Hall name from my great-great grandmother.

MR. MCDANIEL:  Ok.
MR. HALL:  Rosa Hall married a Alexander Sheldon from Madison County, North Carolina, and had nine kids by him, the youngest one being my great granddaddy.

MR. MCDANIEL:  Oh, ok.
MR. HALL:  And when she had my great granddaddy, and in a time frame when she was having him, birthing him.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  She found out he had a half sister that was a year older than him by another woman.

MR. MCDANIEL:  Oh.

MR. HALL:  So she took her kids, the older and the younger ones, which she needed to take care with.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  And come back to Madison, let's see, Monroe... Morgan County.

MR. MCDANIEL:  Morgan County. Ok.
MR. HALL:  And, near as I've been able to tell, she's the daughter of Martin Daniel Hall, who was David Hall, who built the tavern down here.

MR. MCDANIEL:  Sure.
MR. HALL:  And his brother, Samuel, Junior, who built a tavern just like it over in Morgan County.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  And we never could get the guy over there to upgrade his so we got one here that could have been matched over there but he didn't. (phone rings) See if she'll answer it. Anyway, found out he was in service (phone rings) he got wounded in service and however came back to Knoxville to recuperate and sometime during that troop period or returns to Knoxville, met, met up with Eliza Alexander from Blount County, and married her.

MR. MCDANIEL:  Ok.
MR. HALL:  And then, when he got out, got his discharge, is when they settled in Morgan County.

MR. MCDANIEL:  Oh, ok. So it was the same Hall lineage, family as David Hall.

MR. HALL:  Yes.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  That was his brother who's buried over in Morgan County.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  And he had a sister, Nancy, that was also ... is buried in Morgan County because her husband and her both came with them.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  So out of that Hall family, there was three boys and two, one girl, that came from either Anderson County or Knox County or Morgan County.

MR. MCDANIEL:  Huh. Well, you've got ancestry roots right here in this county, then, don't you?

MR. HALL:  Yeah. I found out quite a bit through that because they had all of his medical records since he, he got ambushed in North Alabama doing messenger duty.

MR. MCDANIEL:  Oh, is that right?
MR. HALL:  And he was coming, they were coming back up South Pittsburgh from down in Alabama.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  Then they got ambushed by a bunch of volunteers that didn't have a uniform.

MR. MCDANIEL:  Oh, I see. Right.
MR. HALL:  Anyway, he had to go, he was left, it put him out of the business for a number of months.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  So he had a pension when he came back so he bought, eventually, bought a place in Anderson or Morgan County, I can't remember, just across the line.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  And then he, from there, he moved to Solway, bought a farm in Solway.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  And one of his daughters married a guy that decided to rob a family up in Union County and after that happened, he packed up and he sold his property in Knox County and went to Morgan County -- no, to Roane County.

MR. MCDANIEL:  Ok. All right.
MR. HALL:  And he's buried down in the Hall cemetery down in Roane County.

MR. MCDANIEL:  Is that right?
MR. HALL:  Along with my great grandmother and grandmother and grandmother.

MR. MCDANIEL:  Well, Mr. Hall, thank you so much for taking time to talk with us today and tell us a little bit about your life and your story and your history and the area. I appreciate it.
MR. HALL:  Well, one of the interesting things when I moved here, I told you I was wondering how my dad used so much, was using so many people and so much?

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  One of the things that treated it, if you go into Oak Ridge and go toward the Turnpike on Melton Lake Drive and if you pass the, what's that where they dock the boats?

MR. MCDANIEL:  Sure, the marina.
MR. HALL:  The marina. On the left, there's a entrance into a subdivision ...

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  ... as you're going toward ... There's a rock quarry there.

MR. MCDANIEL:  Yeah.
MR. HALL:  Well, before they ever built Melton Lake, Melton Hill Dam, my dad and I were out there fishing one day and we were fishing right across the road from that rock quarry.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  And, just right out of the blue, he standing there looking at that rock quarry, he said, “You know, that rock quarry was full of rattlesnakes.” And I said, what? He said, “yeah, that rock quarry had rattlesnakes galore in it,” he said, “it was bad to work in.” I said, “How'd you know?” He said, “I worked in it. I was a driller,” he said, “we built the first road from Solway Ferry to Andersonville.”
MR. MCDANIEL:  Is that right?

MR. HALL:  Run it right up by the river, run it right out on up through there.

MR. MCDANIEL:  Is that right?
MR. HALL:  And he said, later on, I went to working with one of my second cousins, Bill Hall.

MR. MCDANIEL:  Yeah.

MR. HALL:  And his dad was P.D. I don't know ... they lived over in, well, he's one of the ones that stayed in this area.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  He moved over in Concord.

MR. MCDANIEL:  Right.
MR. HALL:  But I was talking to one of my great uncle's sons there that he was working, that worked that job, he said, I said something to him about it and he said, oh, yeah, he said, that's the job that Dad was working when he and Mom got married.

MR. MCDANIEL:  Is that right?
MR. HALL:  He said, they lived in a tent. (laughter)

MR. MCDANIEL:  All right, Mr. Hall, well, I appreciate it. Thank you so much.
MR. HALL:  You're welcome. Glad to do it.
[End of Interview]
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